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معرفی کتاب ادبیات

سميهدهقانزاده
س�ردبير»رويدادكرس�ي«ميگوي�د:اين
رويداددرقالبتجربهنگارياستوآوردهاي
كهازآننصيبمخاطبميش�ود،دستاورد
بسيارارزشمنديمحسوبميشود،چراكه
مطالبمطرحشدهاززباناساتيداينرويداد
جذابوكابردياس�توحتيممكناس�ت
دركارگاههايايناس�اتيدهممطرحنشود.

  
»كرس��ي« اين واژه مأنوس و خ��وش رايحه در 
زبان فارس��ي، فارغ از انتقال ح��س خوبش در 
فضاهاي مختل��ف گفتماني، عن��وان رويدادي 
است كه از سال گذشته در حوزه هنري آغاز شد، 
فصل اول آن در ۱۰ دفتر روايت هايي از مس��ير 
رش��د و بالندگي الگوي مطل��وب كار فرهنگي 
انقلاب اسلامي با همه فرازها و نشيب هايش از 
زبان ۱۰نفر از اساتيد عرصه هاي هنري حبيب 
احمدزاده، عليرضا قزوه، سيدمس��عود شجاعي 
طباطبايی، مرتضي س��رهنگي، حجت الاسلام 
محمدرضا زائري، محمدرضا شفاه، عبدالحميد 
قديريان، بهزاد دانشگر، هدايت الله و راضيه تجار 

روايت شد. 
دهمين روايت رويداد، پايان آن نبود و امس��ال 
ادامه اي��ن راه را در فصل دوم كرس��ي ش��اهد 

بوديم. 
ر وي��دادي كه اي��ن بار ميزبان هش��ت اس��تاد 
بود و آنه��ا تجربي��ات خ��ود را از زمينه هنري 
تخصصي شان از موسيقي و سينما گرفته تا شعر 
و هنرهاي تجسمي روايت كردند و از هشتم تا 

دوازدهم اسفند ميزبان علاقه مندان بودند. 
به طور دقيق تر اگ��ر بخواهيم بگوييم، در فصل 
دوم رويداد كرسي، مس��عود نجابتي در عرصه 
گرافيك، تاجبخ��ش فنائي��ان در زمينه تئاتر، 
مصطفي رحماندوس��ت درباره ادبيات كودك 
و نوجوان، محم��د گلريز در عرصه موس��يقي، 
علي اصغر يوزباش��ي در زمينه مجسمه سازي، 
احمد ناطقي باب عكاس��ي، ناصر فيض درباره 
شعر و مصطفي دالايي در زمينه سينماي مستند 

از تجربياتشان و فراز و فرودهايشان گفتند. 
كم و كي��ف اين روي��داد چند روزي اس��ت به 
پايان رسيده، چگونه بوده و خروجي هايش چه 
چيزهايي هستند و قرار اس��ت فايده اش براي 
هنرمندان و هنردوس��تان چه باش��د، سؤالاتي 

است كه در پي برگزاري چنين رويدادي مطرح 
مي ش��ود، از اين رو با »سيداحسان حسيني« 
سردبير رويداد كرس��ي گفت وگويي كرديم كه 

مشروح آن در ادامه مي آيد.
حس��يني درباره حضورش در رويداد كرس��ي 
اينطور توضيح مي دهد: در فصل اول اين رويداد 
كه ذيل حوزه هنري ديجيتال برگزار ش��د، من 
مدتي مدير مدرس��ه ماه بودم و همراه گروهم، 
روايت هاي اس��اتيد گرامي مرتضي سرهنگي، 
حجت الاس��لام محمدرضا زائ��ري، محمدرضا 
شفاه را برگزار كردم و از همان موقع اين دغدغه 
در ذهنم شكل گرفت و اين فرصت براي فصل 
دوم در ابعادي گسترده برايم فراهم شد تا بتوانم 

در اين آن حاضر باشم. 
وي در ادامه مي گويد: فصل دوم رويداد كرسي 
به همت روابط عمومي حوزه هنري رقم خورد 
و ما در آن چند ايده را دنبال  كرديم. نخس��تين 
هدف بزرگداشت و جلس��ه قدرداني از اساتيد 
حوزه هاي مختلف هنري بود كه سال ها در حوزه 

هنري كار كردند. 
حسيني در توضيح اهداف رويداد كرسي اضافه 
مي كند: م��ا در فضاي فرهنگي ب��ا دو گفتمان 
مواجهيم، يكي گفتم��ان فرهنگ و هنر انقلاب 
اس��لامي و ديگري گفتماني است كه در فضاي 
متفاوت ت��ري به س��ر مي ب��رد و در آن علاقه و 
تعهدي به انقلاب و اسلام ديده نمي شود، فضاي 

اين گفتم��ان پرطمطراق اس��ت و هنرمنداني 
فعال در اين گفتمان، ديده مي شوند و شناخته 

شده هستند. 
اما متأس��فانه در گفتمان فرهنگ و هنر انقلاب 
اس��لام خلاف اين مس��ير را ش��اهد هستيم و 
آنچنان بايد قدر اس��اتيدمان را نمي دانيم و اين 
اساتيد به خوبي و به اندازه كافي و درست معرفي 

نمي شوند. 
مثلًا اس��تادي چون علي اصغر يوزباشي را جزو 
فعالان حوزه كاريش��ان خيلي نمي شناس��ند، 
دقت كنيد ما درباره ميزان و تأثيرگذاري ش��ان 
صحبت نمي كنيم، بلكه بحث درباره اين است 
فردي با اين ميزان تعهد و انديشه كه اثر هنري 

فاخر خلق مي كند و سال هاس��ت استاد حوزه 
تخصصي خود در هنر اس��ت، به ان��دازه كافي 
شناخته ش��ده نيس��ت. اين در حالي است كه 
سال هاست تنديس انتظار اس��تاد يوزباشي به 

عنوان نماد انقلاب اسلامي مطرح است. 
ترس�يممدلمطل�وبكارفرهنگيدر

»رويدادكرسي«
سردبير رويداد كرس��ي در ادامه مي گويد: اين 
روند و ش��رايط خ��ود داراي چند آفت اس��ت ، 
يكي از اين آفت ها اين اس��ت، وقتي جواني كه 
به انقلاب اسلامي متعهد است مي خواهد وارد 
عرصه هنري ش��ود، گفتمان پرطمطراق و پر از 
تبليغ مقابل را مي بيند و تصور مي كند كه بهتر 

است شبيه آنها شود.  
 پس ما با اين ديدگاه س��عي كرديم در رويداد 
كرس��ي، هنرمندان انقلاب اس��لامي را بيشتر 
معرفي كرده و حت��ي تبليغ ش��ان را كنيم كه 
مخاطبان و هنرمندان ببيند ك��ه اتفاقاً در اين 
عرصه نيز هنرمندان بزرگي داريم كه قابل اعتنا 

هستند و مي شود شبيه آنها شد. 
 نكته س��وم مد نظر در اين رويداد الگوس��ازي 
است، چراكه انس��ان ناگرير اس��ت الگو داشته 
باش��د، بنابراين ما در اين رويداد سعي كرديم 
الگوي مطلوب انقلاب اس��لامي در عرصه هنر 
را مطرح كرده و تلاش��مان بر اين بود كه مدل 
مطلوب كار فرهنگي در فضاي انقلاب اسلامي را 

با صحبت با اين اساتيد ترسيم كنيم. 
تجربهن�گاريخ�اصبرايهرجلس�ه

روايت
حس��ينی درباره گزينش ميهمان هاي رويداد 

كرس��ي نيز مي گويد: هر كدام از اين اس��اتيد 
گرام��ي در حوزه تخصص��ي خ��ود در رابطه با 

گفتمان انقلاب اسلامي انتخاب شدند. 
حس��يني درباره محوريت موضوعي جلس��ات 
روايت اي��ن طور توضيح مي ده��د: در هر كدام 
از اين جلس��ات، صحبت ها به دو محور تقسيم 
شد؛ بخش اول درباره زيست اجتماعي و هنري 
اس��اتيد صحبت مي كردي��م و در بخش بعدي 
يك اثر ش��اخص اس��اتيد را مد نظر ق��رار داده 
و صحبت هايم��ان حول مح��ور آن اث��ر انجام 
مي شد. در آنجا اس��اتيد راوي عنوان مي كردند 
كه يك هنرمند انقلابي چطور بايد كار كند و از 
تجربه هايشان برايمان مي گفتند. به اين ترتيب 
در هر جلسه سه تا چهار ساعته يك تجربه نگاري 

خاص رقم زده شد. 
»كرسي«ومطالبيكهحتيدركارگاهها

همنميتوانشنيد
سيداحسان حس��يني درباره خروجي هاي اين 
رويداد مي گويد: قالب رويداد كرس��ي، نشست 
و فضا تعامل��ي بود و ب��راي هر جلس��ه افراد و 
علاقه مندان ثبت نام كردند و در حين روايت، به 
گپ و گفت با اساتيد پرداختند .  اين رويداد، در 
قالب تجربه نگاري و نقب اين اساتيد به گذشته 
بود و آورده اي كه از آن نصيب مخاطب مي شود 
دستاورد بسيار ارزشمندي محسوب مي شود، 
چراكه مطالب مطرح ش��ده از زبان اين اساتيد 
به ش��دت جذاب و كابردي اس��ت، مطالبي كه 
حتي ممكن اس��ت در كارگاه هاي اين اس��اتيد 
هم مطرح نش��ود و اين موضوع اهميت تجربه 
نگاري را دو چندان مي كند.  در واقع اين رويداد 
به نوعي، جدي گرفتن اس��اتيد در حوزه تجربه 
است نه صرفاًَ تكنيك هنري كه بر آن مسلطند 
و ما تلاشمان بر اين است گزيده اي از اين برنامه 
روي آنت��ن برود و ف��ارغ از ارائه بخش��ي از اين 
رويداد در بستر مجازي، قرار است محتواي آن 
مكتوب شده و بخش��ي از تجميع مطالب نيز به 

زير چاپ برود. 
توضيحات سردبير رويداد كرسي اميدواركننده 
و آگاه��ي بخ��ش اس��ت و باي��د صب��ر ك��رد  
خروجي هاي متفاوت روي��داد را ديد و در اين 
اثنا شايد انتظار براي فراهم شدن شرايط براي 
برگزاري فصل سوم رويداد كرسي نيز خالي از 

لطف نباشد. 

هدف »رویداد کرسی« ترسیم الگوی مطلوب هنر انقلاب است 
گفتوگوباسردبير»رويدادكرسی«

سيدعليمددزيدي
اگر از شيراز پي سرازيري را بگيري و چند 
صفحه كوه و دشت را ورق بزني، نرسيده 
به آنجا كه ف��ارس به انته��اي خودش 
مي رس��د و رطوبت مش��ام را از آن خود 
مي كند، نام محمله را روي نقشه مي يابي. 
نشنيده و نديده اي كه حتي براي ساكنان 
فارس هم نشنيده و نديده است. خاكي 
كه مردمانش قبل از هر جنگي مقاومت 
را فهميدند. هنگامي كه طبيعت مقدم بر 
هر دوپايي دست  به  گريبانشان برده بود 
و در تابستان با خشكي، آفتاب و ملخ به 
سراغشان مي آمد و در زمستان با سرما، سرما و سرما و اين اهالي محمله بودند كه جز 
صبر و قناعت و تلاش سلاح ديگري براي مقاومت نداشتند. »اشك حوا« قصه گويي 
اس��ت كه از پي آدم هايش و قصه هايي كه دارند، مصور شده همين محمله را روي 
خطوط كاغذ ترسيم مي كند؛ محمله اي كه مردمانش گاهي هزارهزار كيلومتر ترك 
وطن ترجيح شان بود تا چراغ خانه هاي اين قطعه از زمين خاموش نشود. »اشك 
حوا« راوي حوايي از اين زمين است. حوايي كه تلخ و شيرين  روزگار مدام كامش 
را رنگ به رنگ مي كردند و پيچ وخم زندگي سرد و گرم چشيده اش. حوايي كه نهال 
جانش بهار به بهار تناورتر مي ش��د و هيچ گمان نمي برد كه روزي آدم را در همان 
محمله ببيند و گرفتار عشقي بشود جان بركن. »اشك حوا« مجموعه روايات بانو 
سيده كلثوم موسوي، همسر شهيدحسين شاه حسني است كه به قلم سيده معصومه 
حسيني و از دل چاپخانه انتشارات سوره مهر به چاپ رسيده است. مجموعه خاطرات 
بانو موسوي و مصاحبه هاي اخذ شده از سوی نويسنده در قالب يك داستان بلند با 9 
فصل درآمده است. كل قصه از دوربين اول  شخص و از زبان خود همسر شهيد و به 
شكل خطي روايت مي شود. ثلث ابتدايي كتاب به كودكي و نوجواني و جواني راوي 
اختصاص دارد و در اين قسمت خاطرات مربوط به دوران پيش از ازدواج، خطوط را 
پر كرده اند. قسمت مياني كتاب هم به زندگي مشترك و قسمت پاياني نيز به حال و 
هواي جنگ و دوران پس از شهادت شهيد شاه حسني مي پردازد. قلم نويسنده روان 
است و در نرمي مطلق پيش مي رود و ما در »اشك حوا« از لحاظ فرمي با يك داستان 
شسته  رفته طرفيم كه بدون پيچيدگي كارش را انجام مي دهد و در نهايت حرفش 
را مي زند و مي رود، اما با وجود اين نكته مثبت، نقطه قوت اساسي »اشك حوا« كه 
مقداري جنسش را از باقي آثار جاري در ادبيات دفاع  مقدس متمايز مي كند، خود 
سوژه است. كتاب از دل برآمده اي است كه لاجرم بر دل مي نشيند. راوي در نهايت 
صافي و سادگي تمام آنچه در بايگاني ذهن داشته و واقعاً در گذر ايام با جان و دل 
چشيده را در بساط نويسنده گذاشته و بعد از تورق كتاب اينگونه به نظر مي رسد كه 
نويسنده هم تلاش كرده تا آنجا كه راه دارد، محتوا را بدون پالايش اضافي و فيلترهاي 
غريب تحويل مخاطب بدهد.  غير از اين نكته، همانطور كه در مقدمه هم عرض شد، 
»اشك حوا« در پس پرده داستان گيرايش، به خوبي توانسته فرهنگ روستايي آن 
ناحيه را براي مخاطبش ترسيم كند و با اين حساب، كتاب توانسته با يك تير سه 
هدف را مورد اصابت قرار بدهد هم قصه بگوي��د هم آدم هايش را معرفي كند و هم 

فرهنگ روستايي خطه فارس را به تصوير بكشد. 

نگاهیبهكتاب»اشكحوا«

حوايي از محمله

قالبرويدادكرس�ي،نشستوفضا
تعامليب�ودوبرايهرجلس�هافراد
وعلاقهمن�دانثبتن�امكردندودر
حينروايت،بهگپوگفتبااس�اتيد
پرداختند.اينرويداد،درقالبتجربه
نگاريونقبايناساتيدبهگذشتهبود

مادراينرويدادسعيكرديمالگوي
مطل�وبانق�لاباس�لاميدرعرصه
هنررامطرحكردهوتلاش�مانبراين
بودك�هم�دلمطل�وبكارفرهنگي
درفض�ايانق�لاباس�لاميراب�ا
صحبتباايناس�اتيدترس�يمكنيم

اينجامحفلیبرایدورهمیوهمافزايیبانواناهلقلماست
ساراعرفاني،نويسندهومديرمسئولمركز»بانويفرهنگ«:

فاطمهشعباني
هفتسالپيشچندخانمنويسندهدورهمجمعشدند
وتصميمگرفتندصرفاًيككارس�ادهانجامدهند.مثلًا
ماهييكب�اردورهمجم�عش�وندودرب�ارهادبياتو
داستاننويسیگفتوگوكنند.هركدامازآنهابهتنهايي
كارهاييانجامميدادند.برخيكلاسهاداستاننويسيو
شاگردانداستاننويسداشتند.درايندورهميهاگاهي
كتابخوبمعرفيميكردندوگاهيداستانهايجديد
خواندهونقدوبررس�يميشد.اگرداس�تانخوببود
برايچاپبهناشرمعرفيميشد.اينجمعكهتعدادش
بهانگشتانيكدستميرس�يدامروزدامنهفعاليتش
درس�طحكشورگستردهش�دهاس�ت.هفتهگذشتهبه
مناسبتهفتمينسالگردتأسيساينباشگاهگردهمايي
بانواننويسندهدرحوزههنريبرگزارشد.بهگفته»سارا
عرفاني«-مديرباش�گاهادبيبانويفرهنگ-هدفما
تربيتنويس�نده،توليداثروهمافزاييبانواننويسنده

است.گفتوگويماراباعرفانيبخوانيد.
  

تولديكباشگاهادبي
سارا عرفاني با بيان اينكه در آن مقطع زماني تصميم گرفتيم دور 
هم جمع شويم و از ظرفيت دور هم جمع شدنمان استفاده كنيم، 
اضافه مي كند: »اتفاق بزرگي در ذهنمان نبود و نمي خواستيم 
كار بزرگي انجام دهيم. آن زمان در فرهنگسراي انقلاب اسلامي 
دور هم جمع مي ش��ديم. اعتقاد داش��تيم همين دور هم جمع 
شدن هاي س��اده خودش خير و بركت دارد. بعد از چند جلسه 
نقد كتاب گذاشتيم. به تدريج دوستان ديگري به جمع ما اضافه 
شدند. برخي نويسنده، ويراس��تار و برخي علاقه مند به داستان 
بودند. كم كم جمع ما گس��ترش پيدا كرد و ديديم چقدر چنين 
كانوني مورد نياز است. اينكه ممكن است خانم ها به خاطر مسائل 
خانواده، همس��ر و بچه ها كمتر بتوانند در جامعه حضور داشته 
باش��ند و در كلاس ها ش��ركت كنند، براي همين سعي كرديم 
بستر را براي حضورشان فراهم كنيم. حتي گاهي اتاقي به عنوان 
مهدكودك در كنار برنامه ها در نظ��ر مي گرفتيم تا اين دغدغه 
مادران هم رفع شود. با پيوس��تن و همراه شدن دوستان بيشتر 
به ما باشگاه ادبي بانوي فرهنگ شكل گرفت. هدف ما در بانوي 
فرهنگ تربيت نويس��نده، توليد اثر و هم افزايي بانوان نويسنده 
است. همين كه دور هم جمع مي شويم به قدرتمندشدن و قوي تر 

شدن ما كمك مي كند.«
عضوگيري

مدير باش��گاه ادبي بانوي فرهنگ درباره نح��وه عضوگيری اين 
كانون می گويد: »اواي��ل خيلي پيچيده نبود صرفاً كس��اني كه 
دوست داشتند با ما همراه شوند به جلس��ات ما مي آمدند و در 
كلاس ها ش��ركت مي كردند. م��ا دفتري نداش��تيم و كارمان را 
در صفحات مجازي انجام مي داديم. اگ��ر برنامه اي بود از طريق 

صفحه هايمان منتشر مي كرديم و دوستان ديگر هم مي آمدند 
و همديگر را پيدا مي كرديم. ما چند س��ال آهس��ته و پيوس��ته 
كلاس ها را برگزار كرديم و دوس��تاني به ما پيوس��تند. خيلي از 
دوس��تان كه شهرس��تان ها بودند به ما مي گفتند حيف كه اين 
جلس��ات در ش��هر ما نيس��ت. با همه گيري كرونا يك سري از 
كلاس ها را به صورت مجازي برگزار كرديم و طبيعتاً دوستاني 
كه امكان شركت در جلسات حضوري را نداشتند شرايط برايشان 
فراهم شد كه در كلاس هاي مجازي شركت كنند. اين كلاس ها 
دو سال به صورت مجازي برگزار ش��د. بعد از پايان دوران كرونا 
همه كلاس هاي ما به صورت حضوري و مجازي به صورت برخط 
و برون خط برگزار مي شود. نيمي از اعضاي بانوي فرهنگ از غير 
تهران هستند كه از اين كلاس ها استفاده مي كنند. اين كلاس ها 
هيچ وقت در شهر خودشان برگزار نمي ش��ود، ولي الان امكان 

حضور وجود دارد و حدود ۲۰۰ عضو فعال داريم.«
خروجي

به گفته خان��م عرفاني خروجي اين جلس��ات قاعدتاً بايد كتاب 
باش��د. امس��ال رونمايي از پنج كتاب داريم كه از مدرس��ان و 
هنرجو هاست. چندين كتاب ديگر هم نوشته شده، اما به مراسم 
امسال نرسيد. البته به رسم س��ال هاي قبل در مناسبات ديگر 
رونمايي مي ش��ود. ممكن اس��ت خروجي كتاب نباشد مثلًا ما 
داستان هاي كوتاه كوتاه داريم. دوستان به مناسبت هاي مختلف 
داستانك مي نويسند كه قابليت اين را دارند تبديل به فيلم شوند. 
يا در بيلبورد هاي ش��هري و  ايس��تگاه هاي مترو كار شود. حتي 

بعضي سفارش دهنده هستند و از ما داستانك مي خواهند. بعضي 
بچه ها روايت نويس هستند و براي روزنامه ها و نشريات داستان 
مي نويسند. اينها در بانوي فرهنگ شناخته مي شوند. سازمان ها 
و نهاد ها ما را مي شناسند و مي دانند كه اينجا تعدادي نويسنده 
تربيت مي شود. هر موقع نويس��نده مي خواهند به ما مراجعه و 
درخواست نويسنده مي كنند. ما بچه هايي كه به پختگي قلمي 

رسيده اند را معرفي مي كنيم.«
ارتباطباحوزههنري

در پاسخ به اين پرسش كه ارتباط بين باشگاه ادبي بانوي فرهنگ 
با حوزه هنري چگونه است؟ اين نويسنده توضيح مي دهد: »ما 
چند سالي در فرهنگسرای انقلاب اس��لامي بوديم و  بعد از آن 
مدتي به طور مستقل فعاليت مي كرديم. حوزه هنري با مشاهده 
فعاليت هاي ما پيشنهاد داد كه با هم همكاري كنيم. خوشبختانه 
چند سالي اس��ت كه زمينه همكاري فراهم شده و ما از امكانات 
و حمايت هاي حوزه هنري بهره مند شده ايم. ما همچنان خيلي 
كار هاي نكرده داريم و مي توانيم قله هايي را فتح كنيم كه هنوز 
شرايطش پيش نيامده اس��ت. ما كارمان را انجام مي دهيم اگر 
حمايت هاي مال��ي و غير مالي وجود داش��ته باش��د مي توانيم 
فعاليت مان را گس��ترده تر كنيم. مديران ح��وزه هنري در چند 
سال اخير خيلي زحمت كشيدند و خيلي خوب حمايت كردند 

و ما از آنها كمال تشكر را مي كنيم.« 
بانويمؤثر

س��يزدهم و چهاردهم اس��فندماه گردهمايي بانوان نويس��نده 

در حوزه هنري برگزار ش��د. اي��ن گردهمايي كه به مناس��بت 
هفتمين سالگرد تأسيس باشگاه ادبي بانوي فرهنگ برگزار شد، 
برنامه هاي متنوعي داشت. س��ارا عرفاني درباره اين گردهمايي 
توضيح مي دهد: »ما از اول بنا گذاش��ته بوديم كه در س��الگرد 
تأس��يس باش��گاه دور هم جمع ش��ويم و همديگر را ببينيم و 
ديداري تازه كنيم. ما در تولد يك س��الگي بان��وي فرهنگ هم 
حدود ۱۰۰ بانوي نويس��نده خانم دعوت كردي��م. اين ديدار ها 
باعث هم افزايي و رشد مي ش��ود و مي توانيم بيشتر به همديگر 
كمك كنيم. اين اتفاق براي ما خيلي خوشايند است كه بتوانيم 
زمين��ه اي را فراهم كنيم كه خانم هاي نويس��نده دور هم جمع 
ش��وند و همديگر را ببينند و از حال و كار همديگر باخبرشوند 
و بتوانند هم افزايي كنند. الان هم ما در آس��تانه هفت س��الگي 
تأسيس باشگاه ادبي بانوي فرهنگ هستيم و به همين بهانه ما 
يك رويداد بزرگ گردهمايي نويسندگان زن را طراحي كرديم 
و طي دو روز برنامه هاي متنوعي برگزار مي شود. تم محتوايي و 
رويكرد گردهمايي امسال »بانوي مؤثر« است. مي خواهيم يك 
تعريفي ارائه بدهيم كه بانوي مؤثر در حوزه ادبيات چه كار بايد 
انجام دهد و چه طوري مي تواند تأثير گذار باش��د. در دو س��ال 
گذشته از دو نويسنده باتجربه و پيشكسوت خانم ها كلر ژوبرت و 
نيلوفر مالك تقدير شد و امسال از خانم گلستان جعفريان تقدير 

به عمل آمد.«
اشكشوق

در پايان مدير باشگاه ادبي بانوي فرهنگ از خاطرات خوش اين 
سال ها اينطور تعريف مي كند: »هر موقع كه كتاب هنرجويانم 
كه منتش��ر مي شود، اش��ك ش��وق مي ريزم. هرگز اين حس را 
براي كتاب هاي خودم ندارم. به دوستان هم مي گويم من براي 
چاپ كتاب خودم اش��ك نمي ريزم. حس غيرقابل وصفي است 
اينكه رش��د يك نفر را مي بيني خيلي لذت بخش است. خدا را 
ش��كر مي كنم كه اين بس��تر در بانوي فرهنگ مهيا شده است. 
در حال حاضر ۳۰ رمان در حال نگارش اس��ت كه ان شاءالله در 
آينده منتشر مي شود. خانم زكيه عباسي كه كتاب پرواز مسكو 
را نوشته اس��ت هنرجوي خود من بود و انتش��ار كتابش خيلي 

شيرين است.«

ميخواهيمي�كتعريفيارائ�هبدهيمك�هبانوي
مؤثردرح�وزهادبياتچ�هكاربايدانج�امدهدو
چهطوريميتواندتأثيرگذارباش�د.دردوس�ال
گذش�تهازدونويس�ندهباتجرب�هوپيشكس�وت
خانمهاكل�رژوبرتونيلوف�رمالكتقديرش�دو
امسالازخانمگلستانجعفريانتقديربهعملآمد

ری
هن
زه
حو


